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Vážení spoluobčané,

od  pondělí  8.  6.  2015  je  úplně  uzavřena 
komunikace v ul. Fučíkova, a to v úseku od křižovatky 
s ul.  Nádražní  po  hotel  Zámeček.  Došlo  tak 
k nejkomplikovanější  situaci  v průjezdnosti  Raspenavy 
od  povodně  v  r.  2010.  Jedinou  „průjezdnou“ 
komunikací se stala ul. Luhová. Přestože objízdná trasa 
je stanovena přes Nové Město pod Smrkem a do Luhové 
ulice  mohou  vjíždět  pouze  rezidenti  a  ti  co  mají 
povolenku,  dochází  ke  značnému nárůstu  počtu 
automobilů projíždějících uvedenou ulicí.  Komunikace 
v ul.  Luhová  nemá  pro  nekomplikovaný  průjezd 
patřičné  parametry,  a  tak  vás  žádám,  abyste  tímto 
úsekem  projížděli  se  zvýšenou  opatrností  a  hlavně 
pomalu  (nezapomeňte,  že  i  za  „normálního  stavu“  se 
jedná  o  zónu s dopravním omezením,  kde  maximální 
rychlost je stanovena na 30 km za hodinu). Skutečně se 
jedná o  poslední  velkou komplikaci,  týkající  se  všech 
obyvatel  našeho  města  (a  nejen  jich),  která  by  měla 
skončit obnovou komunikace v ul. Fučíkova - úsek od 
křižovatky s ul.  Nádražní po hotel  Zámeček. Věřte,  že 
všichni  zainteresovaní  se  snaží,  aby  Raspenava  byla 
průjezdná co nejdříve.

V současné  době  probíhají  stavební  práce  na 
komunikacích v ul.  Fučíkova, v úseku od prodejny p. 
Drahoše po křižovatku s ul.  Nádražní,  kde se  provádí 
výstavba dešťové kanalizace, rekonstrukce chodníků a 
úprava silniční pláně. Dokončení obnovy tohoto úseku 
by  mělo  proběhnout  do  konce  měsíce  července.  Ve 
stejné  ulici,  v  úseku od  křižovatky  s ul.  Nádražní  po 
hotel  Zámeček,  se  provádí  obnova  břehové  zdi, 
rekonstrukce  mostku  u  Samoobsluhy  p.  Pacholíka  a 
výstavba dešťové kanalizace. Dokončení obnovy tohoto 
úseku  by  mělo  proběhnout  do  konce  měsíce  září 
(jednáme  s investorem  i  dodavatelem  o  zkrácení 
termínu  obnovy).  Práce  na  opravě  propustku  a 
komunikace v křižovatce ulic Fučíkovy, Frýdlantské a 
Novoměstské,  budou  dokončeny  do  poloviny  tohoto 
měsíce.   Práce  probíhají  také  v  ul.  Frýdlantská  –  od 
křižovatky  s ul.  V Údolí  po  Hág  (Frýdlant),  kde  se 
provádí obnova propustků a oprava silniční pláně. Na 
tomto  úseku  by  měly  být  veškeré  stavební  práce 
dokončeny do konce měsíce července.

O  průběhu  prací  budete  informováni  na 
městských webových stránkách. 

Pavel Lžičař, starosta
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ZDARMA

Lávka u "sběrných surovin"

Oprava břehové zdi u "sběrných surovin"

Fučíkova ul. - oprava břehové zdi "U Malíře"



Provoz městského úřadu pro veřejnost
Pondělí7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod
Středa 7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod

Budova MěÚ je otevřena i   mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), v době od 8.00 do 13.00 
hodin.  Protože však pracovníci  v těchto dnech absolvují  školení,  vyřizují  záležitosti  i  mimo budovu MěÚ, nebo 
zpracovávají agendu nutnou pro vydání rozhodnutí. Doporučujeme občanům přednostně využívat úředních dnů, 
případně si návštěvu s pracovníkem dohodnout předem.

Lžičař Pavel - starosta
telefon: 482 360 432
email: pavel.lzicar@raspenava.cz
Hanzl Jaromír – místostarosta
telefon: 725 076 524, 482 360 433
email: jaromir.hanzl@raspenava.cz
Lipenská Jana – podatelna, sociální věci, správa 
majetku
telefon: 482 360 431
email: jana.lipenska@raspenava.cz
Hrdinová Eva – vedoucí ekonomického oddělení
telefon: 482 360 440
e-mail: eva.hrdinova@raspenava.cz 
Beranová Ladislava – mzdy a poplatky
telefon: 482 360 444
e-mail: ladislava.beranova@raspenava.cz
Kožariková Věra - pokladna
telefon: 482 360 441
e-mail: vera.kozarikova@raspenava.cz
Sýkorová Ivana – fakturace, poplatky za odpady
telefon: 482 360 443
e-mail: ivana.sykorova@raspenava.cz

Ing. Gondkovský Ludvík – správa majetku, pozemky
telefon: 482 360 446
e-mail: ludvik.gondkovsky@raspenava.cz 
Bc. Nosková Soňa – stavební úřad, životní prostředí, 
silniční správní úřad
telefon: 482 360 450
e-mail: sona.noskova@raspenava.cz
Horčičková Iveta – stavební úřad, životní prostředí, 
silniční správní úřád
telefon: 482 360 448
e-mail: iveta.horcickova@raspenava.cz
Kasalová Jaroslava – matrika, evidence obyvatel
telefon: 482 360 449
e-mail: jaroslava.kasalova@raspenava.cz
Čapková Radka -Městská knihovna a informační 
centrum
telefon: 482 360 447
e-mail: knihovna@raspenava.cz

Reklama  ceník                                    Žádosti o zveřejnění reklamy nebo inzerce
Celá strana - A4            600 Kč         přijímá podatelna MěÚ osobně nebo 
Polovina strany – A5    400 Kč          prostřednictvím telefonu, faxu
Čtvrtina strany – A6     250 Kč          nebo elektronické pošty.
Menší plocha 150 Kč         
Inzerce  ceník                                     Tel.: 482 360 431
Inzerát do 15 slov 50 Kč         Fax: 482 319 229
Inzerát do 30 slov 100 Kč       E-mail: mesto.raspenava@raspenava.cz

Vážení spoluobčané, novou knihu o povodních v roce 2010, vydanou v rámci projektu 
Voda blízko nás – povodně 2010 je možno zakoupit na Městském úřadě za 207,-- Kč. 

Podrobné informace o projektu na www.vodablizkonas.cz.

V případě poruchy veřejného osvětlení volejte Městský úřad Raspenava tel. 482360446 nebo 482360431, nebo pište 
na tyto  adresy: město.raspenava@raspenava.cz, jana.lipenska@raspenava.cz nebo 

ludvik.gondkovsky@raspenava.cz Při nahlášení poruchy jednoho světelného bodu je třeba nahlásit č. sloupu, na  
kterém je umístěna lampa  má označení RA. Toto číslo je důležité pro lepší identifikaci. 
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Kontakty na pracovníky MěÚ

Reklama a inzerce v Raspenavském zpravodaji

Informace z městského úřadu 

Nová kniha o povodních – Voda blízko nás v prodeji

Poruchy veřejného osvětlení ve městě



Před pěti lety byl na základní škole v Raspenavě 
založen  žákovský  parlament,  který  žáci  pojmenovali 
Smědavská lupa. Založili  jsme ho především proto, že 
jsme  přesvědčeni  o  tom,  že  by  žáci  měli  mít  větší 
možnost podílet se na životě školy, měli by mít prostor 
k tomu,  vyjadřovat  se  a  spolurozhodovat  o  tématech, 
která se jich týkají. 

Náš parlament má každý rok okolo 16 členů, 
jsou  to  zástupci  4.  až  9.  ročníku.  Setkáváme  se 
pravidelně  jednou  týdně  a  při  našich  schůzkách 
připravujeme akce pro spolužáky ve škole, diskutujeme 
o  aktuálních  otázkách  a  problémech,  které  zástupci 
jednotlivých  tříd  dostanou  od  svých  spolužáků,  a 
plánujeme  zlepšení,  která  by  přispěla  ke  zpříjemnění 
našeho společného pobytu ve škole.  Z akcí, které jsme 
za uplynulých pět let našeho fungování pro spolužáky 
připravili,  můžeme  jmenovat  alespoň  uspořádání 
„Barevného  týdne“,  „Pyžamového  dne“,  Talentshow, 
turnaje  ve  vybíjené  pro  žáky  1.  stupně  nebo 
florbalového turnaje. Akcí, která si získala oblibu žáků, 
je tradiční pololetní diskotéka. Podařilo se nám získat 
zrcadla  na  žákovské  toalety,  žákovský  parlament 
dlouhodobě  prosazoval  také  zavedení  školní  WIFI-sítě 
pro žáky. Letos se nově chystáme uspořádat Dětský den 
pro  děti  z naší  mateřské  školy.  Parlamenťáci  se 
v minulých letech zúčastnili konference k problematice 
fungování žákovských parlamentů, měli rovněž možnost 
představit svou činnost na půdě Poslanecké sněmovny 
Parlamentu České republiky. 

Na jaře 2013 se naše škola stala Konzultačním 
centrem pro žákovské parlamenty. V rámci jeho činnosti 
připravujeme pravidelná setkání koordinátorů a členů 

žákovských  parlamentů  ZŠ  Libereckého  kraje,  která 
jsou zaměřená zejména na vzájemné sdílení zkušeností 
a  nápadů.  Za dva roky fungování  centra využilo  jeho 
služeb více než 40 pedagogů a 90 žáků z 20 základních 
škol našeho kraje. 

Děkuji  všem  současným  i  bývalým  členům 
žákovského parlamentu za jejich práci pro školu, moje 
poděkování  patří  samozřejmě  také  paní  učitelce 
Mgr. Libuši  Gondkovské  a  panu  řediteli  Mgr.  Petru 
Chvojkovi,  bez  jejichž  spolupráce  a  podpory  by 
parlament nemohl ve škole úspěšně působit. Věřím, že 
v dalších letech budou členové žákovské samosprávy na 
naší škole stejně aktivní jako dosud.

Mgr. Petr Kozlovský, koordinátor žákovského 
parlamentu  

Každý,  kdo  zavítal  na  raspenavskou  faru  ve 
dnech 21. - 23. května, se mohl zapojit do zábavného 
tvoření,  které  pro  širokou  veřejnost  připravil  kolektiv 
učitelů  a  žáků  ZŠ  a  MŠ  Raspenava  společně 
s vedoucími Terapeutické dílny Domova Raspenava.  Na 
organizaci se také podílelo několik rodičů a přátel školy. 
Pro letošní „RASPENAVSKÉ TVOŘIVÉ HRÁTKY“ jsme 
připravili  řadu výtvarných dílen, hry, soutěže, výstavu 
výtvarných prací na téma „Moje Jizerky“ a ukázky práce 
několika zájmových kroužků, působících na naší škole. 
Pozvání  k společné  tvorbě  opět  přijaly  děti  z polské 
Czerniawy  a několik  dívek  ze Základní  umělecké 
školy Nové Město pod Smrkem, které na farní zahradě 

malovaly  na  papírové  bubny  a  také  zde  vytvořily 
neobvyklou výstavu loutek vypálených v papírové peci. 
Sobotní galaodpoledne s bohatým programem zakončilo 
letošní „Tvořivé hrátky“ pohádkami, zpěvem a tancem.

Poděkování  patří  nejen celému organizačnímu 
týmu,  ale  i  partnerům  (Liberecký  kraj, 
ZŠ a MŠ Raspenava, Sdružení občanů pro pomoc dětem 
s mentálním  postižením,  Město  Raspenava, 
freedlantsko.eu,  Jakub  Kulda,  Dušan  Pfohl), 
sponzorům  (Pekařství  Hejnice  –  p.  Malinský,  Maso-
uzeniny – Klouček, Jana Prudičová, SDH Raspenava), 
kteří rovněž přispěli ke zdárnému průběhu celé akce.

Mgr. Libuše Lžičařová, učitelka ZŠ 
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Žákovský parlament „Smědavská lupa“ slaví 5. narozeniny

Raspenavské tvořivé hrátky 2015



V úterý 2. 6. 2015 se na 2. stupni uskutečnil 
projektový den, který má za cíl žákům blíže představit 
zajímavá místa Frýdlantska. Třída 8. A se v tento den 
vydala  do  Horní  Řasnice  prozkoumat  mraveniště  na 
Kamenném vrchu. V této lokalitě se nachází  přes 200 
mravenišť,  ale  my  si  jich  prohlédli  pouze  několik. 
Během  cesty  plnili  žáci  ve  skupinách  různé  úkoly  – 
zjistili,  z čeho  se  mraveniště  skládá,  jaké  jsou  jeho 

rozměry,  prohlédli  si  mravence  detailně  pod  lupou  a 
z informačních tabulí  doplnili  odpovědi  do pracovních 
listů.  Na  závěr  podařeného  výletu  se  téměř  všichni 
odměnili zmrzlinou a odpočinkem na louce. 

Mgr. Hana Lipenská, učitelka ZŠ

Začátkem předjaří – 6. března, zavítal za dětmi 
do školky p. Jaroslav Černý, aby jim povídal o zvěři a 
ptactvu  naší  přírody.  Beseda  s  obrázky  byla  moc 
zajímavá, děti se dozvěděly mnoho nového a na závěr  si 
zahrály hru na lišku a zajíce.  

Aby začalo vytoužené jaro, museli jsme nejdříve 
vynést babici Zimnici, což se nám povedlo přesně první 
jarní den – 20. března. S babicí v čele průvodu dětí jsme 
prošli velkou část města, na významných místech jsme 
se zastavili, zazpívali, až nakonec zapálená babice spolu 
s metličkami dětí odplavala po řece – doufáme, že hodně 
daleko.  Během cesty  jsme  ještě  stihli  pozorovat  přes 
svářečské sklíčko částečné zatmění slunce.

Utíká to, utíká... a již k nám do jarně vyzdobené 
školky přispěchaly Velikonoce - v duchu lidových tradic 
jsme s dětmi zdobili vajíčka, vyráběli z přírodnin a učili 
se velikonoční koledy. V týdnu po velikonočním pondělí 
se šatna školky rozzářila výrobky z dílny rodičů a dětí, 
protože  jsme  vyhlásili  soutěž  o  nejhezčí  velikonoční 
výrobek.  Za  všechny  nádherné  práce  rodičům  moc 
děkujeme.  29.  dubna  přilétli  na  zahradu  školky 
čarodějové  a  čarodějky,  samozřejmě  s maminkami  a 
tatínky,  aby  si  užili  "čarodějné  odpoledne".  Úvodem 
jsme společně zazpívali a zatancovali píseň" Čarodějka 
na  dvorku",  zamávali  vycpané  čarodějce  na  zapálené 
vatře a podívali se na akrobatické představení s názvem 
"Cik-cak šou". Děti po celé zahradě plnily soutěže, za 
odměnu  dostaly  perníček  čarodějky  a  opekly  si  na 
ohýnku buřtík.

Dne 5.  května se  konal zápis do MŠ, přivítali 
jsme  naše  malé  budoucí  "žáčky",  kteří  na  památku 
dostali dárečky vyrobené staršími kamarády.

Jak se již stalo tradicí, nejstarší děti ze školky 
potěšily členy Klubu důchodců 7.  května v restauraci 
Zámeček hranou pohádkou na téma "čmeláčci", zahrály 
jim  písničky  na  flétničky  a  darovaly  jim  výrobky 
z keramiky, za což dostaly sladkou odměnu.

 Ve  dnech  12.  a  14.  května  jsme  přivítali  ve 
školce  hodně  rodinných  příslušníků  dětí,  neboť  se 
konala Besídka k svátku všech maminek.  Děti  se  na 
představení snažily ze všech sil, však také ukáplo hodně 
slziček  z  očí  maminek  a  babiček  a  po  skončení  si 
vychutnaly dobroty upečené pro ně v domácích dílnách.

Chceme se také pochlubit účastí našich dětí na 
různých výtvarných soutěžích - nedávno získala 6-letá 
Janička  Hromníková  1.  místo  v  soutěži  vyhlašené 
místní  Základní  školou  s  názvem  "Moje  Jizerky".

Mezinárodní  den  dětí  jsme  oslavili  hned 
dvakrát  -  v  pondělí  1.  června  na  zahradě  školky 
zajímavými  soutěžemi  připravenými  členy  žákovského 
parlamentu naší základní školy - a ve čtvrtek 4. června 
na zahradě Domova Raspenava, kde děti plnily soutěže 
a zároveň poznávaly dvojice ze známých večerníčků.

Do konce školního roku nás ještě čekají výlety 
s dětmi  za  krásami  našeho  regionu,  pasování  malých 
předškoláčků na školáky, oslava Dne otců a spaní přes 
noc v MŠ na rozloučení se školkou - těšíme se!!!

Renata Novotná, učitelka MŠ
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Projektový den 2. stupně ZŠ

Jaro v mateřské škole



Jako  každoročně  se  konal  dne  2.  5.  2015 
Raspenavský pochod Jizerkami.
Na 3  pěších trasách  a  2  cyklo  trasách se  zúčastnilo 
celkem 288 turistů.
Pěší trasa  10 km    188 účastníků
                 20 km      49     „
                   30 km      18    „
Cyklo trasa   30 km      16    „
                      60 km      17    „

Celkem  se  pochodu  zúčastnilo  288  turistů  a 
příznivců,  což  bylo  za  posledních  10  let  nejvíce 
účastníků.  Jako  každoročně  přijeli  turisté 
z partnerského  města  Bishofswerdy  a  také  přijelo  40 

turistů z Čelákovic. 
Počasí nám letos přálo, všichni se s příjemnými 

pocity vraceli do cíle, opětovně okouzleni krásou našich 
Jizerských hor. Jeden zdatný cyklista zdolal obě trasy 
cyklo 30 km + 60 km. Patří mu za to obdiv. 
V cíli účastníci obdrželi diplom dáreček od sponzora a 
občerstvili se buřtgulášem. 

Děkujeme všem, kteří se zúčastnili na zdárném 
průběhu  akce,  p.  Marelové,  p.  Jandové,  rodině 
Chvojkových a sponzoru p. Zdeňku Šmídovi. 

Výbor KČT

Hlavní  činností  kroužku  bylo  přikrmování  zvěře. 
Členové  kroužku  se  pravidelně  starali  o  srnčí  krmelec 
v dolní  části  rokle  Holubího  potoka  a  bažantí  zásyp  za 
mysliveckou  stodolou.  Krmelec  je  sice  opatřen 
automatickým zásobníkem jadrného krmiva, doplňovaným 
myslivci a balíkem sena, ale děti do něj nosily ještě tvrdé 
pečivo, jablka apod. 

Na  jaře  se  kroužek  zúčastnil  dvou  víkendových 
akcí, a to 20. až 22. března ve Hřmeníně u Sobotky a 24. 
až 26. dubna na Hubertce. Ve Hřmeníně byl s libereckou 
pionýrskou skupinou Radovánka a na Hubertce k našemu 
a  libereckému  oddílu  přibyli  ještě  Zbojníci  z  Osečné. 

Hlavními  body  programu  byly: ve  Hřmeníně  návštěva 
nedalekých Starých Hradů, na jejichž  hradě jsou krásné 
expozice  strašidel  a  na  Hubertce  prohlídka 
Jizerskohorského technického muzea v Bílém Potoce, kde 
chlapce nejvíce zaujala letecká expozice a děvčata výstava 
šicích strojů

Na obou akcích uspořádali Zálesáci pro zbývající 
dva oddíly stezku odvahy. 

Další naší akcí byla účast na okresním kole dětské 
myslivecké soutěže Zlatá srnčí trofej, která se uskutečnila 
6. června ve Vlastibořicích u Sychrova.
Mgr. Jaroslav Černý, vedoucí kroužku 

To,  že  se  myslivci  Honebního  společenstva 
Raspenava  nevěnují  jen  lovu,  nýbrž  hlavně  chovu zvěře, 
svědčí udělení stříbrné medaile trofeji  srnce na přehlídce 
trofejí,  konané  Okresním  mysliveckým  spolkem  Liberec 
25. a 26. dubna v libereckých Lidových sadech. Že takový 
srnec mohl v naší honitbě vyrůst, je výsledkem péče o zvěř. 
Srnčí  přikrmujeme  v  posledních  letech  celoročně  a  jak 
trofej tohoto srnce dokazuje, zvěři to prospívá. Samozřejmě, 
že na vzniku takové trofeje má svůj podíl i správný lov. To 
znamená, že se střílí slabá zvěř, která by, kdyby se nechala 
v  chovu,  produkovala  slabé  potomstvo.  Někdo  se  může 
ptát, proč byl tedy uloven tento silný srnec. Takovíto srnci 
se loví až ve věku, kdy už by v příštím roce tak dobré paroží 
nenasadili.

Dalším příkladem péče o zvěř je stavba ohrady pro 
ještě nelétající kachňata, která myslivecká skupina koupila 

pro větší zazvěření honitby kachnami. Stavbu provedli její 
členové 8.května a kachňata v ohradě budou do doby, než 
začnou létat. Za ten čas si zvyknou na prostředí a budou se 
vracet, zvláště když tam budou přikrmovány. 

28.  března  se  v  hotelu  Zámeček  konala  výroční 
schůze myslivecké skupiny, na které, jako každoročně, bylo 
projednáno  její  hospodaření  za  uplynulý  rok.  Byly 
předneseny  zprávy  o  sčítání  zvěře  v  honitbě,  o  počtech 
ulovených  kusů  a  správnosti  odstřelu  trofejové  zvěře,  o 
plánu chovu a lovu na další období a finanční zpráva. Na 
schůzi  byla  též  slavnostním  způsobem  předána  částka 
10 tis.  Kč  dětskému  mysliveckému  kroužku  Zálesák  na 
jeho činnost. 

Mgr. Jaroslav Černý, člen myslivecké skupiny HS 
Raspenava
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Raspenavský pochod Jizerkami 2015

Z činnosti dětského mysliveckého kroužku Zálesák od počátku roku 2015

Z činnosti myslivecké skupiny Honebního společenstva Raspenava 



Dům  byl  rychtou  v  Luhu  (do  r.  1962  byl  Luh 
samostatnou obcí) a zároveň byl lénním statkem (statkem 
propůjčeným  majitelem  frýdlantského  panství  neboli 
vrchností).  1559  vykonával  funkci  rychtáře  (dnešního 
starosty,  byla  však  dědičná)  Bartel  Neumann.  5.  června 
1570 přenechala jeho vdova za 800 kop grošů rychtu synu 
Melchioru  (Melicharu)  Neumannovi,  který  ji  20.  března 
1576  prodal  včetně  úřadu  za  824  kop  grošů  Nikelu 
(Mikuláši) Lienesovi z Dolní Řasnice, a to kvůli zadlužení. 
Rychtářův  stav  dobytka  tehdy  sestával  z jednoho  koně, 
dvou  volů,  čtyř  jalovic  a  dvou  dojných  krav.  Jeho 
následovníkem se 21. února 1595 po výměně statků stal 
Jakob (Jakub) Wildner, který doplatil ještě 300 kop grošů a 
jako rychtář vystupuje ještě 18. května 1619. Po něm se 
rychta v Luhu dostává do vlastnictví rodiny Krauseových. 
Z ní je  v bogatyňské kostelní  pamětní knize jako rychtář 
v Luhu nejprve uváděn Jakob Krause, a to po 23. srpnu 
1632. Rychtu 11.srpna 1669 prodává  za 575 kop grošů 
svému mladšímu synu Hansi (Janu) Krauseovi.  13. října 
1698 přechází rychta za 595 kop grošů na syna posledně 
jmenovaného Mathese (Matyáše) Krause. Prodávající získal 
byt v nově vybudovaném domku u rychty. Mathes Krause 
přenechal rychtu 7. března 1718 za 630 kop grošů svému 
švagru  Johannu  Christophu  (Janu  Kryštofu)  Gutbierovi. 
V té době k rychtě patřilo 28 štrychů orné půdy, devět arů 
(?) lesa a louky dávaly tři fůry sena. Co se dobytka týče, byl 
jeho početní a druhový stav v r. 1721 stejný jako v r. 1576. 
Johann  Christoph  Gutbier  zemřel  v  květnu  1740.  Jeho 
vdova  Rosina  (Růžena)  rychtu  s  v  r.  1738  postaveným 
mlýnem o jednom složení (stál na místě dnešního) prodala 
11.července  za  950  kop  grošů  synu  Johannu  Antonu 
(Antonínu) Gutbierovi. 

V letech 1747 až 1749 ho v úřadě zastupoval (snad 
pro  nemoc)  Hans  Georg  (Jiří)  Walter.  4.  ledna  1771 
přenechal Johann Anton Gutbier rychtu za 1700 kop grošů 
svému  synu Johannu Josefu  Emanuelu  Gutbierovi.  Ten 
prodal  k rychtě  přináležející  mlýn 7.  ledna 1780 za 900 
zlatých  mlynářskému  mládkovi  Josefu  Hübnerovi 
z Ludvíkova. V letech 1790 až 1795 obstarával rychtářský 
úřad,  snad  pro  nemoc  rychtáře,  Wenzel  (Václav)  Linke. 
24. března  1795  prodal  Johann  Josef  Emanuel  Gutbier 
rychtu  za  4200  zlatých  Johannu  Christophu  Menzelovi. 
Bývalý rychtář zemřel 29. dubna 1820 ve věku 78 let. Podle 
kupní  smlouvy  z  9.  listopadu  1795  byli  různí  obyvatelé 
zavázáni  rychtáři  všelijakými  povinnostmi,  a  to  sedlák 
Anton Richter ze Slunečné ul. 78 třemi dny polních prací, 
jedním dnem při sklizni obilí ročně, třemi čtvrtkami ovsa a 
dvanácti krejcary ročně; Anton Lux z dnes již neexistujícího 

starého č. p. 55 jedním dnem při sklizni obilí a zahradník 
(člověk,  vlastnící  kromě  chalupy  jen  zahradu)  Christoph 
Hockeborn  z  Luhové  ul.  58  jedním dnem ručních prací. 
Poslední  dva  jmenovaní  odváděli  ještě  po  dvou  slepicích 
nebo 34 krejcarech nájemmného ročně.  Ze smlouvy také 
vyplývá,  že rychtář vykonával vůči  vrchnosti  svou funkci 
bezplatně. Kromě správy obce vybíral pro vrchnost nájmy 
(půda poddaných byla propůjčena od vrchnosti) a daně a 
pro církev kostelní a sirotčí důchod (první byl určen faráři, 
druhý  sirotkům),  za  což  ručil  svým  majetkem.  Protože 
rychář provozoval zároveň výčep piva a pálenky, musel tyto 
odebírat  z vrchnostenského  pivovaru  a  palírny,  jinak byl 
potrestán konfiskací. 

Johann Christoph Menzel skonal v r. 1806. Kromě 
vdovy  Anny  Marie  (zemřela  6.května  1832  ve  věku 81,5 
roku)  zanechal  po  sobě  dospělého  syna  Josefa  Menzela 
(nar. 15. července 1781 v Habarticích) a nezletilou dceru 
Theresii. 20. března 1806 byla sepsána dědická smlouva, 
podle níž 26. června 1806 převzal rychtu za 4 tis. Zlatých 
Josef Menzel, který se stal posledním obecním rychtářem, 
neboť v r.  1850 byla v celém Rakousku, pod které české 
země  od  r.  1526  patřily,  funkce  rychtářů  zrušena  a 
nahrazena funkcí obecních představených. Vrchnostenská 
moc byla vystřídána obecním zřízením. 

Josef  Menzel  zemřel  15.  října  1857.  Jeho vdova 
Marie Anna (nar. 19. října 1785 v Raspenavě),  kterou si 
vzal  27.  ledna 1807, skonala 2.  prosince 1866. Přestože 
v domě po zrušení rychty obecní úřad nesídlil, zůstal zde 
výčep, který 16. listopadu 1855 přešel za 5600 zlatých od 
Josefa  Menzela  na  jeho  syna  Karla  Franze  (Františka) 
Menzela, nar. 14. prosince 1824. Ten byl v letech 1861 až 
1888 obecním představeným v Luhu. Zemřel 3. listopadu 
1888.  Výčep  přešel  3.  dubna 1889 na  jeho  syna  Josefa 
Menzela,  který byl  jeho vlastníkem ještě v r.  1914 a byl 
zároveň od r. 1898 obecním představeným.

Mgr. Jaroslav Černý, kronikář

Začíná  houbařská  sezona  a  začínají  růst  prní 
modráci (hřib kovář) a lze narazit i na první hřiby dubové. 
Chci vás ale seznámit s velice vzácnou houbou, jakou je 
květnatec archerův.

Je  původem  z  Austrálie.  V  Evropě  byl  poprvé 
nalezen  v  roce  1914  ve  Francii,  kam byl  zavlečen  lodní 

dopravou z původní oblasti dováženými surovinymi. Odtud 
se  pomalu  rozšiřoval  po  celé  Evropě.  U  nás  byl  poprvé 
nalezen  v  Jižních  Čechách.  V  okolí  Raspenavy  jsem  ho 
našel už v šesti lokalitách, poprvé před 12 lety.

Roste z  vajíčka,  podobně jako hadovka smrdutá. 
V dospělosti  z  vajíčka  vyrůstá  4-7  rozložených,  4-15  cm 
dlouhých ramen, která jsou zářivě červená a na povrchu 
pokrytá  tmavozeleným  až  černým,  silně  hnilobně 
páchnoucím slizovitým teřichem.

Je to houba nejedlá, a proto houbu netrhejte ani 
neničte.  Bylo by dobré nahlásit nález  v místní  knihovně, 
kde se též můžete podívat na fotografii této houby.
Jinak přeji plné košíky hub a žádné otravy. 

Vladimír Hudec, mykolog
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Historie č. p. 104 v Luhové ulici

Houbařské okénko



Vážení občané, 
policisté Obvodního oddělení Hejnice v letošním 

roce do poloviny května řešili na území Raspenavy 16 
trestných činů, stejně jako v loňském roce. V převážné 
většině  šlo  o  majetkovou  trestnou  činnost  (prosté 
krádeže, krádeže vloupáním, zatajení věci, podílnictví), 
dále  potom zanedbání  povinné  výživy,  maření  výkonu 
úředního  rozhodnutí  a  neubylo  ani  podnětů,  které 
nepatřily  do trestního řízení,  neboť v nich postačovalo 
uplatnění odpovědnosti podle jiného právního předpisu.
Zaznamenali  jsme  výrazný  pokles  přestupků  (mimo 
blokové řízení).  Oznámeno nebo vyhledáno jich bylo 18 
oproti  loňským  34.  Skladba  zůstává  také  stejná, 
přestupky  proti  majetku,  občanskému  soužití  a 
přestupky  v dopravě  včetně  řízení  vozidel  pod  vlivem 
alkoholu.  Došlo  k 5  hlášeným  dopravním  nehodám. 
V blokovém  řízení  byla  situace  v porovnání  s úvodem 
loňského  roku  zcela  jiná,  a  jak  asi  správně  tušíte, 

souvisela s úpravou dopravního značení v ulici Luhová. 
V loňském roce byly ve sledovaném období v Raspenavě 
uděleny  2  blokové  pokuty.  V tom  letošním  pak  305, 
většina  až  po  uzavírce  Luhové  ulice.  Řidiči  byli  opět 
nazlobení, že policie zákaz vjezdu kontroluje a pokutuje 
a  jiní  považovali  kontroly  za  tak  nedostatečné,  že 
podávali stížnosti. Jedna z nich byla adresována až na 
Policejní  prezidium.  Každý  měl  a  bude  mít  své 
argumenty,  základem ale  zůstává, že  do Luhové ulice 
byl  až  na  výjimky  zákaz  vjezdu.  Kdo  výjimku neměl, 
porušil  zákon.  Policie  má  povinnost  dohlížet  nad 
dodržováním  zákonnosti,  proto  je  třeba  počítat 
s pokračováním kontrol. Obě strany pak znovu žádám o 
pochopení a trpělivost. 

nprap. Milan Porubský, policista 
OOP Hejnice

• oleje a tuky z fritovacích hrnců patří do děleného sběru odpadu, nikoliv do kanalizace
• oleje vylité do kanalizace způsobují zanášení potrubí a problémy při čištění odpadních vod
• oleje  a tuky sebrané  odděleně,  jsou po vytřídění  recyklovány a  používány  např.  při  výrobě  biopaliv  či 

ekologických maziv
Ve  sběrném  dvoře  v Raspenavě  je  nově  umístěna  separační  nádoba  pro  sběr  upotřebeného 
potravinářského oleje a tuku.

Občané  města  Raspenava  mohou  bezplatně  potravinářské  oleje  a  tuky  uložit  do  této  nádoby 
v uzavřených použitých PET láhvích, nebo v jiném obalovém materiálu z PVC.
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Zpráva obvodního oddělení Policie České republiky v Hejnicích

Sběr potravinářských olejů a tuků

Reklama



Právě  skončená sezona byla pro  raspenavský stolní  tenis  tou,  která otvírala  další  padesátku v historii 
oddílu. A byla sezonou velice úspěšnou, protože A-družstvo si v ní vybojovalo právo postupu do 3. ligy. Vítězství 
v soutěži bylo o to cennější, že to bylo s vlastními odchovanci.
Bohužel, ale radost neměla dlouhé trvání – po reálném zvážení hráčských možností, finančních nákladů a času 
hráčů se družstvo postupu do 3. ligy vzdalo a zůstane i pro příští ročník v divizi.
Úspěšné družstvo hrálo ve složení: Tomáš Zahradník, nejúspěšnější hráč(80% úspěšnost), Leoš Horák(68%), Martin 
Suchánek(67%) a Čeněk Horák(64%).
Konečná tabulka divize:

1.TJ Jiskra Raspenava A 22 20 0 2 0 212:95 62
2.SKST Liberec F 22 19 1 2 0 215:87 61
3.SKST Liberec E 22 16 1 4 1 195:151 54
4.TJ Sokol Jablonec nad Jizerou A 22 15 0 7 0 189:134 52
5.TJ Bižuterie Jablonec nad Nisou B 22 12 1 9 0 171:142 47
6.TJ Lokomotiva Česká Lípa A 22 11 0 11 0 168:160 44
7.TJ Jiskra Nový Bor A 22 10 1 11 0 166:160 43
8.SKST Liberec G 22 7 2 13 0 154:184 38
9.TJ Spartak Chrastava A 22 6 2 14 0 139:187 36

10.TJ Sokol Semily A 22 5 2 14 1 123:193 33
11.Jiskra Kamenický Šenov A 22 3 1 18 0 80:204 29
12.TJ Sokol Bratříkov A 22 1 1 20 0 78:213 25

S jinými představami vstupovalo do své soutěže B-družstvo. Jeho cíl byl jasný – udržet se v silné konkurenci v 
soutěži. Cíl se podařilo splnit týmu, který odehrál celou soutěž ve složení: Jan Drechsler (46%), Vladimír Boháč 
(39%), Petr Blažek (32%) a Matěj Drechsler (30%).
Konečná tabulka krajského přeboru 1. třídy:

   1. Loko Depo Liberec B 22 19 0 3 0 213:110 60
2.TJ Jiskra Nový Bor B 22 15 1 6 0 193:131 53
3.TJ Sokol Turnov A 22 14 3 5 0 193:135 53
4.TJ Sokol Košťálov A 22 14 1 7 0 187:143 51
5.SKST Liberec H 22 12 2 8 0 180:164 48
6.SKST Cvikov A 22 10 4 8 0 171:153 46
7.Cvikováček Cvikov A 22 9 2 11 0 160:181 42
8.TJ Lokomotiva Česká Lípa B 22 8 3 11 0 161:164 41
9.SKST Liberec I 22 8 2 12 0 159:175 40

10.TJ Bižuterie Jablonec nad Nisou C 22 8 1 13 0 141:182 39
11.TJ Jiskra Raspenava B 22 4 1 17 0 115:205 31
12.TJ Sokol Železný Brod A 22 0 2 18 2 88:218 22

Po  čtyřech letech bylo  do soutěže  přihlášeno i  C-družstvo,  které  bylo  složeno z hráčů,  kteří  se  vrátili 
(Bursové ml.  a st.),  ale hlavně proto,  aby se dal prostor  novému stolně-tenisovému potěru, který v  Raspenavě 
začíná.  Výsledek byl  očekávaný –  poslední  místo v soutěži,  ale  je  to  perspektiva pro stolní  tenis  v Raspenavě. 
V družstvu se vystřídali: Bursa Luděk ml. a st., David Horák, Karel Čapek a Tomáš Štětina.
Konečná tabulka okresního přeboru 2. třídy:

1.TJ Viktoria Dětřichov B 20 18 0 2 0 280:78 56
2.SKST Frýdlant B 20 17 1 2 0 259:101 55
3.TJ Sokol Oldřichov v Hájích A 20 14 1 5 0 216:144 49
4.TTC Preciosa Jablonné v Pod. C 20 13 0 7 0 204:156 46
5.TTC Liberec B 20 11 1 8 0 205:155 43
6.SKST Frýdlant C 20 8 0 12 0 157:203 36
7.SKST Liberec O 20 6 2 12 0 163:197 34
8.SKST Liberec Q 20 7 0 13 0 136:224 34
9.TJ Slovan Hrádek B 20 6 1 13 0 136:222 33

10.SKST Liberec P 20 5 2 12 1 140:220 31
11.TJ Jiskra Raspenava C 20 1 0 19 0 82:278 22

Velkou radost máme z fungujícího žákovského družstva, které dnes tvoří hráči Karel Čapek, Martin Kubeš, 
Štěpán Mach, Dominik a Matěj Makové, Filip Pham, Vít Špaček, Tomáš Štětina, Vít Vladák a Luboš Vondráček.
Týmu se pravidelně věnují trenéři Jiří Sršeň a Václav Mak a v poslední době i Miroslav Schiller.

Novou  sezonu  2015/16  v Raspenavě  odstartuje  tradiční  velký  turnaj  ve  stolním  tenise  –  tentokrát 
19. 9. 2015 – tradičně v sportovní hale.

Zájemcům o bližší  informace  o  výsledcích stolních  tenistů,  o  činnosti  oddílu  a  všech  jeho družstvech 
sdělujeme, že všechny informace najdou na internetových stránkách:
- prostřednictvím stránek města, v sekci „sport a turistika“ – Jiskra Raspenava – stolní tenis
- na vlastních stránkách oddílu: http://jiskraraspenava.wix.com/stolni-tenis

Ing. Vladimír Boháč, kronikář oddílu
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3. liga stolního tenisu v Raspenavě nebude



Prodej   slepiček
 Drůbež Červený Hrádek,firma Dráb,oznamuje svým zákazníkům,že opět prodává slepičky  

snáškových plemen Tetra hnědá a Dominant–černý,modrý,žlutý,  kropenatý a bílý.Stáří 14 – 19 
týdnů.Cena  149 -180,- Kč/ ks 

dle stáří. Prodáváme  slepičky 
pouze  našeho chovu ! 

Prodej se uskuteční: 
28. června 2015

Raspenava -  u Městského úřadu    -  14:30 – 15:05 hod.
………………………………………………………………………………..
Při prodeji slepiček-výkup králičích kožek-cena dle poptávky

Případné bližší informace : Po-Pá 9.00-16.00hod , tel. 601576270, 606550204, 728605840  

Jak  to  letí,  Centrum  Mateřídouška  oslavilo 
15. 4. 2015 12. výročí „Dnem otevřených dveří“. Tento 
den přišla nejen naše klientela maminky s dětmi, ale i 
další  „zvědavci“,  kteří  byli  mile  překvapeni  vybavením 
pro  děti  a  rodiče  a  připravovaným  programem, 
k dispozici  byly  i  výroční  zprávy  z minulých  let  a 
fotoalbum.  Maminky  samy  připravily  občerstvení  a 
z jejich receptů vznikla malá kuchařka.

30.  4.  2015  Centrum  Mateřídouška  pomohla 
Sboru  dobrovolných  hasičů  v  Hejnicích  se  soutěžemi 
pro  děti,  počasí  přálo  a  panovala  báječná  atmosféra. 
Hasiči měli vše dokonale připravené, včetně občerstvení.

Vydařily se i přednášky v Centru Mateřídouška 
s Mgr.  Svatavou  Havelkovou  právničkou  a  s Mgr. 
Michaelou Vodičkovu a Mgr. Zdenou Svobodovou, obě 
jsou  odbornice  v oblasti  pedagogicko-psychologické. 
10. 6. 2015 od 16:30 h. bude interaktivní beseda s Mgr. 

Igorem Pavelčákem na téma Sousedské vztahy.
V dubnu  byl  interiér  herny  vylepšen  o  nové 

plastové  okno,  čímž  se  zlepšilo  větrání  a  prosvětlení 
prostoru a my můžeme obohatit náš program o různé 
pohybové  a  taneční  aktivity.  S touto  investicí  nám 
pomohlo Město Hejnice.

Připravujeme  letní  tábor  v Bílém  Potoce  pod 
Smrkem pro děti a rodiče s celodenním programem od 
18.  7.  do  24.  7.  2015,  toho  se  zúčastňují  nejenom 
místní, ale i rodiny z celé republiky, a to opakovaně. 

Touto cestou bych ráda pozvala nové maminky 
s dětmi,  aby  se  přišly  k nám  podívat,  nebuďte  doma 
samy  a  přijďte  mezi  nás  a  podělte  se  s námi  o  své 
zkušenosti a inspirujte nás novými nápady.
Náš program je na www.materidouska.info. 

Eva Machková, předsedkyně Centra Mateřídouška
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MC Mateřídouška

Reklama
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Reklama
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Raspenavští hasiči zvou...
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Lužečtí hasiči zvou...
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